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Vragen van de leden Polderman,
Van Velzen en Irrgang (allen SP)
aan de ministers van Landbouw,
Natuur en Voedselkwaliteit en voor
Ontwikkelingssamenwerking over het
afkeuren van de acties van de Groene
Sint. (Ingezonden 14 december 2009)

1
Bent u bekend met het feit dat de
campagne van de Groene Sint van
Oxfam Novib zeer succesvol is
geweest, en dat zeven supermarkten
inmiddels hebben aangegeven
eerlijke cacao te gaan verwerken in
hun chocoladeletters?1

2
Is het waar dat u, de minister van
LNV, van mening bent dat deze
campagne voor «eerlijke» chocolade
niet de taak is van Oxfam Novib,
omdat deze organisatie voor andere
doelen in het leven is geroepen, zoals
gezegd in de media en tijdens de
behandeling van de begroting van
het ministerie van LNV op 3
december 2009? Zo ja, over welke
andere doelen hebt u het? Op welke
wijze wilt u dat Oxfam Novib, dat als
missie heeft te strijden voor een
rechtvaardige wereld zonder
armoede, haar middelen dan
gebruikt?

3
Is het waar dat de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking, lovend
is over de Groene Sint- actie?

4
Kunt u uiteenzetten wie er spreekt als
wordt gevraagd of Oxfam Novib van
belastinggeld actie moet voeren voor
fair trade?2 Is dat de minister van
LNV, de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking of het
kabinet?

5
Deelt u de mening, dat het voor een
rechtvaardige wereld zonder
armoede belangrijk is dat lokale
boeren een eerlijke prijs krijgen voor
een eerlijk product, waarbij de
mensen- en milieurechten niet
geschaad worden? Zo ja, is het waar
dat de cacaoproducenten in
ontwikkelingslanden zich voor een
groot deel schuldig maken aan
ernstige schendingen van
mensenrechten en milieuverdragen,
dat honderdduizenden cacaoboeren
en hun gezinnen lijden onder
oneerlijke cacaohandel omdat zij
geen eerlijke prijs voor hun product
krijgen en dat kinderarbeid veelvuldig
voorkomt? Zo ja, waarom zou Oxfam
Novib zich hier niet voor in mogen
zetten?

6
Zijn er volgens u andere non
gouvernementele organisaties met
overheidsfinanciering die wel terecht
zouden kunnen strijden tegen
kinderarbeid en schendingen van de
mensenrechten? Zo ja, waar baseert
u dat op?

7
Herinnert u zich uw vele uitspraken
en beleidsnota’s, waarin de
verantwoordelijkheid voor duurzaam
consumeren met name gelegd wordt
bij consumenten zelf? Zo ja, op welke
wijze schaadt de Groene Sint dit
uitgangspunt?

8
Bent u bereid alsnog uw steun uit te
spreken aan Oxfam Novib en haar
succesvolle actie van de Groene Sint?
Zo nee, welk signaal wilt u de
consument meegeven die naar
aanleiding van deze actie duurzame
chocolade heeft gekocht?

1 Llink, 7 december 2009.
2 RTL Nieuws, 3 december 2009.
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